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نهاد اجماع ساز برای 
دعوت رابط فرستاده 

یک داوطــلب ریــــاســـت 
جمهـوری 1400در رابــــطه با 
تصمیماتی کـــه در مورد کابینه 
احتمالی خود پـــس از پیروزی 
در انتخابات خواهد داشت، گفت: 
برای وزارتخانه ها لیستی طراحی 
کرده ام اما وزرایی که از دولت فعلی 
باشند عموما در این لیست نیستند 
و دلیل آن هم سن بالای آنها است. 
حجت الاسلام محسن رهامی گفت:  
وزرای دولت های قبل سن بالایی 
دارند و نمی توانم در کابینه ام از 
آنها استفاده کنم، برخی از آنها در 
هیات اجرایی و برخی در سمت هایی 
هستند که صلاح نیست امروز اسم 
آنها گفته شود اما من از میرحسین 
موسوی دعوت کرده و از او مشورت 
گرفته ام اما اقداماتم عمدتا از جنبه 
دعوت و مشورت و نظرخواهی است. 
وی در رابطه با دعوت نهاد اجماع 
ساز از او برای ارائه برنامه بیان کرد: 
نهاد اجماع ساز هنوز دعوت نکرده و 
افرادی را می فرستند تا با کاندیداها 
صحبت کنند و هنوز از کسی دعوت 
نشده است. در این مورد که چطور 
عمل شود تصمیم گیری نشده است 

ولی دوستان رابط آمده و رفته اند.

فقط تحریم های    برجامی 
لغو می شوند

نایب رئیــس کــمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خـــارجی مجلس در 
خصوص جلسه این کمیسیون با حضور 
سیدعباس عراقچی معاون سیاسی وزیر 
امور خارجه برای بررسی مذاکرات وین 
گفت: در این جلسه عراقچی گزارشی از 
جزئیات مذاکرات وین ارائه کرد. به گفته 
وی، دیدگاه های جمهوری اسلامی 
در مورد لغو کامل تمام تحریم ها در 
مذاکرات مطرح شده است. مهر نوشت، 
شهریار حیدری گفت: مقرر شده است 
آمریکا و 1+4در زمان مشخص لغو 
تحریم ها را در دستور کار قرار دهند. 
طرف های برجامی نیز درخواست 
بازگشت ایران به برجام را داشته اند. 
در خصوص بازگشت ایران به تعهدات 
برجامی، چون مباحث فنی است باید در 
مذاکرات بعدی مورد بررسی قرار گیرد. 
وی ادامه داد: طبق توافق ایران با 1+4 و 
آمریکا مقرر شده است تحریم هایی که 
جنبه عمومی دارند لغو شوند و برای لغو 
تحریم هایی که جنبه خاص دارند، در 
دور سوم مذاکرات بحث و رایزنی شود. 
وی تأکید کرد: به گفته عراقچی آمریکا 
و 1+4 پذیرفته اند که تحریم هایی که 
جنبه عمومی دارند به طور کامل لغو 

شوند.

 مشارکت 
حداکثری دغدغه صدا 

وسیما نیست؟

سخنگوی جبـــهه اصلاح طلبان 
ایران در خصوص تعامل صدا و سیما با 
احزاب و فعالان سیاسی نیز بیان کرد: 
به نظر من نوع رویکرد صدا و سیما قابل 
تأمل است؛ آنچه که از صدا و سیما 
به عنوان رسانه ملی و فراگیر کشور 
برمی آید در تعارض با جایگاه رسانه 
ملی در ایران است به خصوص در نوع 
مواجهه با دولت های مستقر؛ متأسفانه 
ما شاهد رفتاری دوگانه توسط مدیران 
صدا و سیما هستیم و این هم محدود 
به این دیدار و سایر دیدارها نبوده است. 
به طور قطع این موضوعات در تعارض با 
بحث مشارکت حداکثری در انتخابات 
است.چآذر منصوری  در خصوص 
آخرین فعالیت های این حزب نیز بیان 
کرد: برنامه حزب اتحاد ملت برای اداره 
کشور تدوین شده و تدوین این برنامه 
زمان زیادی را به خود اختصاص داد. 
مراحل تصویب خود را در ارکان حزب 
طی کرده و برنامه مفصلی برای اداره 
کشور در همه زمینه ها و بخش ها است 
که در زمانی که اعلام خواهد شد، این 

برنامه رونمایی می شود.

سـرمقــاله

صداوسیما در ماه های اخیر هجمه هایی را علیه دولت و 
وزارت امور خارجه وارد کرده است. مردم با مشاهده این 
سخنان با خود می گویند، یا حق با دولت است یا صداوسیما، 
کسانی که با صداوسیما موافق هستند، با خود می گویند، 
افرادی مشکل دار در راس دولت هستند اما مقامات ارشد 
کشور در این خصوص سکوت کرده اند، در نتیجه به کشور 
بدبین می شوند. کسانی که حق را به دولت می دهند نیز 
می گویند توهین و افترا به دولت منتخب مردم زده می شود 
اما مسئولان سکوت کرده اند، بنابراین باز هم به مسئولان 
بدبین می شوند. در هر صورت تنها کسانی که در این میان 
متحمل ضرر می شوند، مردم هستند. در کل به نظر می رسد، 
این پروژه نه ضد آقای روحانی که ضد برجام است. مشخص 
نیست که چرا با این افراد برخورد نمی شود اما این مصداق، 
تنها مصداق بی عملی در برابر اشکالات نیست. همه اتفاق نظر 
دارند که حمله به کنسول گری عربستان و سفارت انگلستان، 
تنها به ضرر کشور بود و مردم هزینه آن اقدامات را پرداخت 
کردند اما در نهایت عواقبی نیز برای عاملان این رویداد در 
نظر گرفته نشد. البته چرایی این رویکرد همچنان بی پاسخ 
باقی مانده است. اقداماتی مانند لغو پخش سخنرانی های 
رمضان رئیس جمهور از صداوسیما آسیب زاست و لطمه آن 
متوجه نظام خواهد شد. تنها کسی که در جریان این رویداد 
دچار چالش خواهد شد، رئیس جمهور نبوده و کشور و مردم 
هستند که دچار ضرر می شوند. تنها برداشتی که می توان 
کرد، این است که عده ای بنا دارند، مردم را با این عملکردها 
به نظام بدبین کنند. هر دو سوی این اقدامات، چه از سوی 
کسانی که این سخنان را قبول داشته باشند و چه کسانی که 
قبول نداشته باشد، به نظام بدبین می شوند، به همین سبب 
پروژه ای که صداوسیما در پیش گرفته، شایسته رسانه ملی 
نیست. بعضی از شبکه ها مانند شبکه افق، آزاد هستند، تا 
هر کس که می خواهند را به این شبکه بیاورند. این شبکه 
کسانی را که باید جوابگوی مردم باشند را مقابل قاب دوربین 
نمی آورد یا اگر کسی ادعایی را مطرح کرد، فرد دیگری 
برای پاسخگویی به این شبکه دعوت نمی کنند. رویکرد 
کنونی این است که فردی به شبکه افق می رود، صحبتی 
می کند و بدون پاسخ به ادعاهای مطرح شده مسأله کنار 
گذاشته می شود. نتیجه این رویکرد،  اعتماد را مردم کاهش 
می دهد. در نقطه دیگر حسین شریعتمداری پیشنهاد دادند، 
سخنان رئیس جمهور از رسانه ملی پخش شود و در کنار 
آن، فردی نیز برای روشنگری پیرامون خطاهای موجود 
در سخنان رئیس جمهور صحبت کند، به نظرم شخص 
دیگری نیز باید پس از خود ایشان صحبت کند تا مردم در اثر 
سخنانشان گمراه نشوند. رئیس جمهور باید تریبون داشته 
باشد، با مردم سخن بگوید، مصاحبه کند و به سوالات مردم 
و رسانه ها پاسخ بدهد. رئیس جمهور باید بدون ملاحظه به 
همه سوالات پاسخ دهد و مقامات دیگر نیز باید همین شیوه 

را اجرایی کنند.

رئیس جمهور با مردم سخن بگوید

سید مصطفی هاشمی طبا
تحلیلگر مسائل سیاسی

یـــادداشت

سفر روز یکشنبه وزیر امورخارجه ایران به دوحه در چارچوب 
گسترش و تعمیق روابط دوجانبه با قطر، به ویژه پس از تحولات 
اخیر در سطح منطقه و جهان بسیار مهم است. وزیرخارجه 
همچنین سفری به عراق خواهد داشت و این سفرها برای ایجاد 
هم گرایی منطقه صورت می گیرد. به این علت که مذاکرات 
سیاسی و امنیتی مقامات ایران و عربستان در بغداد از تاریخ 
9 آوریل آغاز شده است، این سفرها ممکن است ارتباطی 
با این موضوع نیز داشته باشد. تغییراتی که در جهان شکل 
گرفته است به نظر می رسد عربستان را به سمت بازنگری در 
سیاست های تهاجمی خود علیه ایران سوق داده است. مشخصا 
تیم جو بایدن نیز نگاهی منفی به دولتمردان فعلی عربستان 
دارد و گزارش ها نشان می دهد که جو بایدن به صورت جدی به 
دنبال برکنار کردن محمد بن سلمان ولیعهد فعلی این کشور 
است و می خواهد چهره ای را جایگزین او کند که به سیاست های 
خود نزدیک تر است و آن چهره نیز بن نایف است که امروز در 
حصر خانگی به سر می برد. این شنیده ها به شدت حاکمیت 
عربستان را نگران کرده است. تیم بایدن قصد دارد تا پرونده های 
حقوق بشری حاکمیت فعلی عربستان را به جریان انداخته 
و آنها را تحت فشار قرار دهد. تجربه ثابت کرده است هرگاه 
عربستان با آمریکا و کشورهای اروپایی به مشکل برخورد کرده 
است به دنبال ترمیم روابط خود با ایران و کشورهای نزدیک 
به ایران می رود. مذاکراتی که در بغداد جریان دارد نتیجه سفر 
اخیر مصطفی الکاظمی به ریاض بوده که آمادگی عراق را برای 
میانجیگری میان تهران و ریاض را اعلام کرده است و عربستان 
نیز به علت شرایط منطقه و شکست در عرصه میدانی یمن و 
همچنین زیر فشار بودن از سوی غرب، نرمش از خود نشان 
داده و رو به گفت و گو آورده است. سفر وزیرخارجه ایران به 
قطر و عراق به این علت صورت می گیرد که این کشورها نقشی 
تعیین کننده در کاهش تنش های سیاسی در ایام اخیر ایفا 
می کنند و همین امر سفرها را مهم کرده است. در این میان قطر 
هم ظرفیت میانجی گری میان ایران و عربستان را دارد و هم 
می تواند در سایر عرصه ها نیز به فعالیت بپردازد. از سوی دیگر 
امروز به وضوح از اختلافات ایران و عربستان ابراز نگرانی می کند 
زیرا این اختلافات تاثیر خود را بر محیط و منطقه گذاشته و 
عراق را به جامعه ای دو قطبی تبدیل کرده است. امروز مصلحت 
ایران، قطر، عربستان و عراق در این است که تنش ها در منطقه 
کاهش یابد و وزیرخارجه کشورمان نیز برای پیگیری گفت و 
گوهای هیات ایرانی و عربستانی این سفر را انجام می دهد. باید 
توجه کرد که اگر تلاش های این کشورها در منطقه به نتیجه 
ختم شود، نفوذ رژیم صهیونیستی در منطقه کم می شود و 

امنیت و ثبات به خاورمیانه باز خواهد گشت.

چرایی سفر وزیرخارجه به قطر و عراق

حسن هانی زاده
 سفیر پیشین ایران در لبنان

پایان ماه عسل قالیباف 
ادامه از صفحه یک

 چه چیزی تغییر کرده است که اصلاح طلبان هنوز 
می خواهند کاندیدا معرفی کنند؟ پیام 220 نماینده 
علاوه بر خطاب به آقای قالیباف، به نظرم، خطاب به 
اصلاح طلبان هم هست. اتفاقا، اصلاح طلبان باید بهتر 
این پیام را دریافت کنند و برای یکبار هم شده است، 
تصمیم درستی بگیرند تا کاندیدای اصولگرا بدون 
دغدغه مبارزه با کاندیدای احتمالی اصلاح طلب، 
ولو خاتمی یا تاجزاده یا ظریف باشد، از هم اکنون 
آمادگی چینش کابینه خود را داشته باشد و شرایط 
ویژه ای که در مملکت حاکم است را با این وصف یعنی 
عدم معرفی کاندیدا از ناحیه اصلاح طلبان به نفع 
اصولگرایان رقم بزنند. اگر اصلاح طلبان اندکی تامل 
کنند و پیش فرض مطلب بالا را عین واقعه و محقق 
بدانند، منت بر جامعه بگذارند و شرایط ویژه مردم از 
اشتغال و وضع اقتصادی، تعطیلی شهرها، کرونای 
پیشرفته و مهمتر از همه وضع برجام و مذاکرات 
ناتمام آن را درنظر بگیرند و اجازه دهند برای یکبار هم 
که شده همه مسئولیت ها بر گردن اصولگرایان بیفتد 
و بدون دغدغه کاندیدای اصلاح طلب در مقابل مردم 
متعهد باشند که کلاف سردرگم بسیاری از مسائل 
پیش روی جامعه را اینبار با تشکیل دولتی جوان و 
انقلابی بازگشایی نمایند. به شرطی که اصلاح طلبان 

شرایط موجود را به خوبی درک کنند.

سخن روز 

 دنیا  نیازمند 
واکسیناسیون جهانی 

وزیر امور خارجه ایران با انتقاد از تحریم های آمریکا 
علیه کشورمان در شرایط همه گیری کرونا تاکید کرد 
که این وضعیت در دنیا تنها نیازمند واکسیناسیون 
جهانی است. محمدجواد ظریف با انتشار پیامی در 
حساب کاربری خود در توئیتر تحریم های آمریکا 
علیه کشورمان در شرایط همه گیری ویروس کرونا 
را تروریسم پزشکی خواند و به علاوه از اقدامات 
غیرانسانی رژیم صهیونیستی علیه فلسطین در 
شرایط این همه گیری انتقاد کرد. همه گیری جهانی 
کووید19- باید با واکسیناسیون جهانی پاسخ 
داده شود اما بسیاری به دلیل تحریم ها و تروریسم 
پزشکی علیه ایران و یا به دلیل بدخواهی ها علیه 
فلسطینیان، به خود متکی بوده اند. ایالات متحده، 

مازاد واکسن دارد.

 رونمایی از خاطرات 
سال ۱۳۷۷ هاشمی 

در جست وجوی مصلحت، عنوان خاطرات روزنوشت 
سال 1۳۷۷ آیت ا... هاشمی رفسنجانی است که قرار 
است پنجشنبه این هفته در خانه موزه هاشمی رونمایی 
شود. عماد هاشمی مدیرعامل دفتر نشر معارف انقلاب 
در این خصوص گفت: خاطرات روزنوشت سال 1۳۷۷ 
آیت ا... هاشمی رفسنجانی، که به تازگی به طبع رسیده 
است، پنجشنبه نهم اردیبهشت ماه در مراسمی در 
خانه موزه آیت ا... رونمایی خواهد شد. وی افزود: این 
کتاب حاوی روایتی متفاوت و بعضا بازگو نشده از پشت 
پرده برخی از اتفاقات مهم کشور در سال 1۳۷۷ است 
که از جمله آنها به قتل های زنجیره ای، دادگاه آقای 
کرباسچی، برکناری وزیر کشور، حصر آیت ا... منتظری، 
حمله به وزیر ارشاد و وزیر کشور در مراسم تشییع 
شهدا و تلاش های پیدا و پنهان برای مذاکره با آمریکا 
و رویدادهای دیگر می توان اشاره کرد. عماد هاشمی 
با بیان اینکه آیت ا... هاشمی رفسنجانی از ابتدای سال 
1۳۶0 تا یک روز پیش از رحلت، خاطرات روزانه خود 
را ثبت کرده است، گفت: پیش از این خاطرات 1۷ 
سال منتشر شده بود و امسال هجدهمین جلد از این 
خاطرات منتشر می گردد و 1۸ جلد باقی مانده نیز در 

آینده به تدریج منتشر خواهد شد.

 جنایات علیه فلسطین 
را متوقف کنید

سخنگوی وزارت امور خارجه اقدامات و تجاوزات رژیم 
صهیونیستی و شهرک نشینان اشغالگر علیه مقدسات 
و ساکنان بیت المقدس را محکوم کرد و بر ضرورت 
فوری توقف اقدامات وحشیانه صهیونیست ها تاکید 
کرد. سعید خطیب زاده ضمن تجلیل از مقاومت و 
پایداری مردم فلسطین به ویژه ساکنان و جوانان شهر 
قدس در برابر صهیونیست های جنایتکار، بر ضرورت 
تحرک مجامع بین المللی به منظور توقف اقدامات 
ضد حقوق بشری رژیم اسرائیل علیه مردم بی دفاع 
فلسطین و تعرض به اماکن مقدسه قدس، تاکید کرد. 
این دیپلمات ارشد کشورمان با اشاره به تداوم اشغالگری 
و جنایت صهیونیست ها علیه مردم فلسطین، بر ضرورت 
حمایت از مقاومت تا آزادی فلسطین، تاکید کرد و افزود: 
سرزمین فلسطین از آنِ مردم فلسطین است و رژیم 
صهیونیستی، رژیمی غاصب و اشغالگر است و تنها 
راه حل بحران فلسطین برگزاری همه پرسی در میان 

ساکنان اصلی سرزمین فلسطین است.

 قطعا صهیونیست ها 
سر عقل خواهند آمد

رئیس ستادکل نیروهای مسلح در حاشیه مراسم 
بزرگداشت سردار حجازی درباره حوادث اخیر در 
جنوب فلسطین اشغالی گفت: صهیونیست ها فکر 
می کنند می توانند به طور دائم خاک سوریه را هدف 
قرار دهند و در جاهای مختلف و در دریاها شیطنت 
کنند و پاسخ نگیرند. سرلشکر پاسدار محمد باقری 
افزود: قطعا اقدامات انجام شده چند روز اخیر و 
اقدامات آینده ای که منافع صهیونیست ها را به خطر 
می اندازد، آنها را سر عقل خواهد آورد و آینده جبهه 
مقاومت روشن است. وی ادامه داد: چیزی درباره 
اقدام گر حوادث اعلام نمی کنیم و نمی دانیم چه 
کسی است اما جبهه مقاومت به صهیونیست ها پاسخ 
اساسی خواهد داد. سرلشکر باقری درباره پاسخ ایران 
در صورت استمرار شیطنت های رژیم صهیونیستی 
گفت: معلوم نیست پاسخ ایران چه باشد اما رژیم 

صهیونیستی آرام نخواهد بود.

اخـــبار کوتاه

رئیس جمهور:

حمایت همه جانبه از بازار سرمایه سیاست 
اصولی و همیشگی دولت است

آرمان ملی: دویست و بیستمین جلسه ستاد 
هماهنکی اقتصادی دولت روز یکشنبه به ریاست رئیس 
جمهور برگزار شد. در این جلسه، گزارشی از وضعیت 
و شرایط بازار سرمایه از سوی رئیس سازمان بورس 
کشور ارائه شد و راهکارهای پیشنهادی برای ثبات و 
رونق، ایجاد آرامش و تعادل در این بازار مورد بحث و 
بررسی قرار گرفت. ایسنا نوشت، در این گزارش با تحلیل 
عملکرد صندوق تثبیت بازار سرمایه، پیشنهادهایی 
برای تقویت این صندوق و افزایش نقش تعادل بخش 
آن در بازار سرمایه ارائه و مورد بررسی و تصمیم گیری 
قرار گرفت. حسن روحانی رئیس جمهور در این جلسه 
با اشاره به نقش محیط سیاسی در عملکرد بازار سرمایه 
گفت: همچنان که افق مثبت در فضای تولید و تجارت 

کشور و رفع تحریم ها و محدودیت های خارجی و 
داخلی، محاسبات سرمایه گذاران در بازار بورس را 
تحت تاثیر قرار می دهد و آنها را به تقاضای بیشتر 
در بازار و سرمایه گذاری در واحدهای تولیدی کشور 
تشویق می کند، ایجاد نگرانی نسبت به دسترسی به 
بازارها و توان صادراتی بنگاه های اقتصادی نیز اثر منفی 
بر بازار تحمیل می کند، رئیس جمهور با تاکید بر حمایت 
همه جانبه دولت از بازار سرمایه به عنوان یک سیاست 
اصولی و همیشگی، افزود: باید همراه با آموزش  ها و 
ایجاد تمهیدات لازم، زمینه های حضور همراه با اعتماد 
مردم در بازار سرمایه فراهم باشد. روحانی با بیان لزوم 
تلاش های موثر و مداوم با استفاده از ابزارهای لازم 
برای ممانعت از رکود بازار بورس، اظهارداشت: سیستم 

بانکی در این شرایط می تواند به کمک بازار بورس 
بیاید و با ایجاد امکان لازم برای اعطای تسهیلات به 
سرمایه گذاران بورسی، رونق را به بازار بازگرداند 
.رئیس جمهور سیاسی کردن بازار سرمایه و ورود غیر 
کارشناسی فعالان سیاسی در اظهار نظر نسبت به بورس 
را از مشکلات امروز بازار سرمایه برشمرد و گفت: بازار 
سرمایه، بازار بسیار حساسی است و برخی اظهارنظرهای 
نسنجیده می تواند بر شرایط این بازار تاثیرگذار باشد. 
روحانی تاکید کرد: همه باید از مدیریت هدفمند بازار 
سرمایه توسط شورای بورس حمایت کنند و این شورا 
باید از پیشنهادهای فعالان بازار سرمایه و ابتکارات 
جدید برای ثبات بخشی و ایجاد رونق در این بازار 

استقبال نماید.

»آرمان ملی« از چالش اصولگریان برسر نامزدی احتمالی رئیسی گزارش می کند:

دعوت از رئیس قوه قضائیه برای تصدی قوه مجریه
  دعوت ۲۲۰ نماینده مجلس از رئیسی برای کاندیداتوری در انتخابات 

 عزت ا... یوسفیان ملا:  رئیسی مظهر وحدت اصولگرایان است
  سلیمی نمین:آرزو کنیم رئیسی در قوه قضائیه بماند

آرمان ملی- محمدهادی علیمردانی: از ماه ها پیش گمانه زنی ها برای 
نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری به سمت نامزدی رئیسی در انتخابات رفت و 
اکنون اجماع بیشتر جریان های اصولگرا بر نامزدی رئیس دستگاه قضا برای خرداد 
1400 قرار گرفته است. رئیسی تا کنون اقبالی به نامزدی در انتخابات نشان نداده 
و تمامی دعوت ها را نزد افکار عمومی بی پاسخ گذاشته است. عده ای بر این باور 
هستند که رئیسی باید حداقل تا سال 1402 در قوه قضائیه بماند و سند تحول 
قضائی مورد تاکید مقام معظم رهبری را اجرایی کند. همچنین مدیر اجرایی 
نبودن، دیگر چالش مورد تاکید از سوی برخی فعالان سیاسی است. با این حال 
روز گذشته مجلس شورای اسلامی در نامه ای از رئیسی برای نامزدی در انتخابات 

ریاست جمهوری دعوت کرد.
 دعوت های بدون پاسخ

تعداد چهره هایی که برای انتخابات ریاست جمهوری اعلام نامزدی کرده اند، 
به حدی زیاد است که به خاطر سپردن آن ها گاهی مشکل می نمایند. با این حال 
نام هایی نیز وجود دارند که آنقدر تکرار می شود که فراموش کردن آن کار آسانی 
نخواهد بود. نام پرتکرار این روزهای انتخابات ریاست جمهوری سید ابراهیم رئیسی 
است. رئیسی که در سال 9۶ با کسب حدود ۳۸ درصد آرای واجدین شرایط در 
انتخابات شکست خورد، وظیفه اجرای سند تحول قضائی مورد تاکید مقام معظم 
رهبری را به عنوان رئیس قوه قضائیه بر عهده دارد. این سند هنوز به تمامی اجرایی 
نشده و احتمال می رود، رئیسی برای تکمیل سند ابلاغی رهبر انقلاب، واکنشی به 
دعوت ها برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری نشان نداده است. همچنین 
هرگز نامزدی که یکبار در انتخابات شکست خورده با ثبت نام مجدد به مقام ریاست 
جمهوری دست پیدا نکرده است. از همین رو نگرانی هایی نسبت به خروج رئیسی 
از دستگاه قضا برای نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری و سپس شکست او 
در انتخابات وجود دارد. در این صورت باید او را به عنوان مهره سوخته سیاست 

ارزیابی کرد.
 آرزو کنیم رئیسی در قوه قضائیه بماند

به دنبال نگرانی ها از خروج رئیس قوه قضائیه برای تصدی قوه مجریه روز گذشته 
عباس سلیمی نمین فعال سیاسی اصولگرا به جماران گفت: »اگر به اهمیت 
قوه قضائیه در ارتباط با مقابله با ناهنجاری ها پی ببریم یا توجه داشته باشیم، طبیعتا 
باید آرزو کنیم که رئیسی همچنان در این جایگاه به خدمات و کارهای مثبت 
خودشان ادامه دهد. یک جریان تلاش می کند که رئیسی به قوه مجریه بیاید. این 
بحث قابل تأملی است. ما در قوه مجریه نیازمند یک شخصیت اجرایی قوی هستیم. 
اقدامات ایشان در قوه قضائیه بحث اجرایی نیست و اقدامات دیگری در یک صحنه 
متفاوت است. در قوه مجریه نیاز به فردی داریم که بتواند کارآمدی را افزایش بدهد. 
یعنی برخی تحریم ها دستگاه های ما را ناکارآمد کرده و فعال کردن کسانی که با 
یک سوم ظرفیت کار کرده اند کار بسیار سختی است و نیاز به یک کار اجرایی قوی 
دارد.« با این وجود جریانات حامی حضور رئیسی در انتخابات، علاقه ای به کوتاه 

آمدن از مواضع خود ندارند.
  رئیسی بیاید اجماع می کنیم

در روزهای اخیر بارها منوچهر متکی سخنگوی شورای وحدت اصولگرایان تاکید 
کرد: »گزینه اولویت دار شورای وحدت، جناب آقای رئیسی است.« این رویکرد 
در اکثر چهره های اصولگرا نیز دیده می شود و اجماعی که بر رئیسی وجود دارد، 
برای هیچ یک از گزینه های نامزدی در انتخابات به وجود نیامده است. چندی پیش 
سید حسین نقوی حسینی چهره نزدیک به سعید جلیلی نیز در همین راستا افزود: 
»یک چیز مشخص است که اگر رئیسی به این جمع بندی برسد که در انتخابات 
شرکت کند، رقابت در جریان اصول گرایی بین نامزدهای مختلف نخواهد بود و 

اجماع صورت می گیرد.« گویا اصولگرایان برای اطمینان از پیروزی در انتخابات 
و جلوگیری از اختلاف و چند نامزدی، گزینه ای بهتر از رئیسی برای حضور در 

انتخابات ندارند. از همین رو تمام توان خود را بر دعوت از رئیسی قرار داده اند.
 کمک به مردم برای انتخاب؟!

مجلس اصولگرا نیز از این قائله به دور نمانده و در راستای دعوت از رئیس 
قوه قضائیه برای تصدی قوه مجریه گام برداشته است. روز گذشته بیش از 220 
نماینده مجلس در نامه ای خطاب به سید ابراهیم رئیسی از او برای نامزدی در 
انتخابات ریاست جمهوری دعوت کردند. در متن این نامه آمده است: »اگرچه 
تصمیم گیر و انتخاب کننده اصلی رئیس جمهور و سکاندار قوه مجریه، مردم 
هستند و این آرای اکثریت مردم در روز انتخابات است که حرف اصلی را در این 
زمینه خواهد زد، اما از آنجا که کمک به انتخاب درست »معروف« تلقی می شود، 
آگاهی بخشی و بصیرت افزایی در این خصوص نیز یک وظیفه انقلابی و عقلایی 
است. نمایندگان مجلس گرچه در جایگاه حقوقی قوه مقننه قرار دارند و طبیعتا 
تصمیات و اقدامات آنها مستقل از قوه مجریه است، اما برای آنها از مناظر مختلف، 
هم انتخابات ریاست جمهوری و هم مصداق رئیس جمهور آینده حائز اهمیت است. 
وکلای مردم به صورت روزانه با طبقات مختلف مردم در تماس و ارتباط هستند و 
در شرایط کنونی، دغدغه ها و نگرانی های مردم نسبت به آینده زندگی و معیشت 
خود نسبت به ادوار گذشته، بسیار بیشتر است و نمایندگان نمی توانند نسبت به 
این دغدغه ها بی تفاوت باشند. از این منظر، آگاهی بخشی و روشنگری در عرصه 
انتخابات و کمک به انتخاب درست و متناسب با شرایط، کمک به رفع مشکلات و 
نگرانی های مردم و موکلان است. از این منظر نیز نمایندگان مجلس خود را موظف 
می دانند در جهت انتخاب چنین رئیس جمهوری به افکار عمومی و مردم کمک 
کنند.« در هیچ سالی تا کنون یکی از قوا برای یک نامزد انتخاباتی تبلیغ نکرده بود و 
برای نخستین بار در ایران، یکی از قوا، مسیر ریاست جمهوری را برای نامزد احتمالی 

انتخابات هموار کرد.
 یکپارچگی اصولگرایان

در همین راستا »آرمان ملی« گفت وگویی با عزت ا... یوسفیان ملا نماینده ادوار 
مجلس، انجام داده است که می خوانید.

 دلیل اصرار اصولگرایان به حضور آقای رئیسی در انتخابات چیست؟
اگر نخواهند آقای رئیسی را به انتخابات بیاورند، تشتتی میان اصولگرایان پیش 
خواهد آمد و کنترل فضا دشوار خواهد شد. الان آقای رئیسی به چهره ای با مقبولیت 
عمومی اصولگرایان تبدیل شده است. نامزدهای احتمالی یکی پس از دیگری 
مصاحبه کرده و می گویند، اگر ایشان به انتخابات بیایند، ما از رقابت کنار می رویم. 
نگرانی از به اختلاف افتادن اصولگرایان در صورت نامزد نشدن آقای رئیسی وجود 

دارد. رئیسی مظهر وحدت اصولگرایان است.
 دعوت نمایندگان مجلس از آقای رئیسی برای نامزدی در انتخابات را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
تنها نمایندگان نیستند، شورای ائتلاف و سایر افرادی که اظهارنظر کرده اند نیز 

اعلام کرده اند، رئیسی در اولویت لیست ما است.
 با این تفاسیر اقدام انجام گرفته از سمت نمایندگان را به مصلحت 

پارلمان می دانید؟
بالاخره باید وحدتی میان اصولگرایان به وجود بیاید، مشروط بر اینکه پس از 
نامزدی آقای رئیسی در انتخابات، این وحدت و این شرایط باقی بماند. در صورتی 
که این شرایط از بین برود، وضعیت بدتر از حالا خواهد شد. شاید آقای رئیسی به 
این دلیل که ببینند آیا پس از اجابت دعوت ها برای نامزدی در انتخابات نیز همین 

وضعیت باقی خواهد ماند، تاکنون پاسخی به دعوت ها نداده اند.

معاون اول رئیس جمهور:

 ضرر و زیان کسانی که میوه را به امید گرانی انبار کردند 
بر عهده خودشان است

آرمان ملی: معاون اول رئیس جمهور ظهر یکشنبه در جلسه تنظیم بازار با 
اشاره به گزارش های رئیس کل گمرک در خصوص موجودی کالاهای اساسی 
در بنادر و انبارهای گمرک گفت: براساس این گزارش ۵ میلیون و ۳00 هزار 
تن کالای اساسی در بنادر، کشتی ها و لنگرگاه ها موجود است که عددی قابل 
توجه برای تامین کالاهای اساسی خواهد بود. اسحاق جهانگیری از مدیران و 
دست اندرکاران ستاد تنظیم بازار خواست برنامه ریزی های لازم را انجام دهند تا 
این کالاها با سرعت هرچه بیشتر از گمرک ترخیص شود و به مراکز مصرف و به 
دست مردم برسد تا دغدغه ای در خصوص کالاهای اساسی وجود نداشته باشد. 
وی با اشاره به گزارش های سازمان هواشناسی مبنی بر خشکسالی در بسیاری از 
استان های کشور در سال جاری از وزیر جهاد کشاورزی خواست گزارشی برای 
مقابله با بحران خشکسالی و تامین علوفه مورد نیاز دام تدوین کند تا چنانچه 
نیاز به افزایش واردات نهاده های دامی وجود داشته باشد، در این خصوص 
تصمیم گیری شود. جهانگیری همچنین با اشاره به گزارش رئیس سازمان غذا 
و دارو در خصوص تامین واکسن کرونا،  تصریح کرد: واکسن کرونا برای عموم 
مردم کشور بصورت رایگان تامین می شود که این موضوع از طریق تولید داخل و 
واردات در دستورکار دولت قرار دارد و بانک مرکزی نیز تامین ارز مورد نیاز خرید 
واکسن کرونا را در اولویت های خود قرار داده است. معاون اول رئیس جمهوری 
همچنین با اشاره به انتشار اخباری مبنی بر فاسد شدن مقادیر زیادی پرتقال، 
اظهار کرد: براساس گزارش های دستگاه های اجرایی، میوه های در معرض فساد 
ارتباطی به ستاد تنظیم بازار ندارد. کسانی که به دنبال فرصت بودند تا میوه های 
شب عید را ذخیره کرده و آن را پس از ایام عید در زمان بالا رفتن قیمت ها 
عرضه کنند، اگر امروز متحمل ضرر و زیان شده اند، خودشان مسئول هستند. 

جهانگیری ضمن قدردانی از وزارتخانه های صمت و جهاد کشاورزی و همه دست 
اندرکاران تامین میوه و کالاهای اساسی برای شب عید،  با انتقاد از برخی رسانه ها 
که علاوه بر نادیده گرفتن عملکرد مثبت دستگاه های مسئول، خطای دیگران را 
به پای دولت می نویسند، تصریح کرد: متاسفانه برخی رسانه ها به جای قدردانی 
از عملکرد دستگاه های ذیربط در تامین و توزیع مناسب میوه در ایام پایانی سال 
و شب عید، اقدامات نادرست دیگران را به نام دولت ثبت می کنند. وی افزود: 
دولت نه تنها از نقدهای سازنده ناراحت نمی شود بلکه از آن استقبال می کند اما 
بدنام کردن و زیرسوال بردن اقدامات مثبت به خاطر اقدامات غلط افرادی خارج 
از دولت، کاری نادرست است. در این جلسه که وزرای صنعت، معدن و تجارت، 
دادگستری، جهاد کشاورزی، رئیس سازمان غذا و دارو، رئیس کل گمرک و 
تعدادی از نمایندگان دستگاه های ذ ی ربط نیز حضور داشتند، دبیر کارگروه 
ستاد تنظیم بازار گزارشی در خصوص اخبار نادرست منتشر شده مبنی بر فاسد 
شدن ۳0 هزار تن پرتقال مربوط به تنظیم بازار ارائه کرد و گفت: این مقادیر 
پرتقال هیچ ارتباطی با میوه های تنظیم بازار ندارد و عده ای از دلالان و واسطه ها 
با این امید که قیمت میوه پس از عید افزایش پیدا می کند، مقادیری پرتقال را 
ذخیره کردند تا پس از عید با قیمت بالاتر عرضه کنند اما چون کالاهای اساسی 
و میوه به اندازه کافی تامین شده بود، قیمت سیب و پرتقال پس از عید کاهش 
پیدا کرد. وی افزود: تقریبا 99 درصد میوه های تنظیم بازار به فروش رسیده و 
موجبات رضایت نسبی مردم را نیز فراهم کرده است اما برخی رسانه ها برداشت 
نادرستی از سخنان رئیس اتحادیه میادین میوه و تره بار داشتند که گفته بود 
۳0 درصد پرتقال ذخیره شده توسط بخش خصوصی، در معرض فساد است و 

این موضوع در رسانه ها بازتاب نادرستی پیدا کرده است.


